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Vuoden 2022 talousarvio
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Kaupunginhallitus 11.10.2021 § 234

Valmistelija: Hallintojohtaja Liisa Salo

Kaupunginhallitus antoi kokouksessaan 16.8.2021 § 170 vuoden 2022 ta lous ar vion
laadintaohjeen. Ohjeen mukaan käyttötalousmenot tulee budjetoida niin, et tä kunkin
toimielimen menot palkkamenoja lukuun ottamatta ovat enintään vuo den 2021
talousarvion ta sol la. Henkilöstömenot on ohjeistettu bud je toi maan siten, että elokuun
2021 palk ko ja korotetaan 1,9 prosentilla. Lisäksi palk ka va rauk sis sa on huomioitava
vuon na 2021 tulevat työkokemuslisät. Pal kat on ohjeistettu budjetoimaan ku lu van
vuoden lopun mukaisella hen ki lös tö ra ken teel la. Yt-neuvottelujen osa tu lok se na
syntyneeseen kaupungin ja JHL:n kuu lu van kunnossapitohenkilöstön vä li seen
sopimukseen perustuen os to pal ve lu jen käyttö kiinteistöjen, teiden ja aluei den
kunnossapito- ym. tehtäviin mi ni moi daan. Ao. tehtävät hoidetaan kau pun gin omana
työnä. Tämä on ohjeistettu huo mioi maan os to pal ve lu jen bud je toin nis sa.

Kuntayhtymä Kaksineuvoisen sekä jäsenkuntiensa Kauhavan kaupungin ja Evi jär ven
kunnan välisessä neuvottelussa 7.4.2021 Kaksineuvoisen vuoden 2022 ta lous ar vion
laadinnan lähtökohdaksi asetettiin valtuuston joulukuussa 2020 hyväksymän
Kaksineuvoisen vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2022 - 2023 taloussuunnitelman
mukainen TS2022 rahoitusraami evästyksellä, että Kak si neu voi sen tulee huomioida
jäsenkuntien toive em. rahoitusraamia pie nem mis tä kustannuksista.
Jäsenkuntaneuvottelun mukaan talousarvio laa di taan ensin realistiseksi ja elokuussa
2022 tehdään tilanteen arviointi suhteessa ta lous suun ni tel maan. 30.8.2021 pidetyssä
jäsenkuntaneuvottelussa sekä Kau ha va että Evijärvi toivat esiin, että kuntien
taloudellinen tilanne ei kestä Kak si neu voi sen neuvottelussa esitetyn talousarvioversion
mukaisia jä sen kun ta osuuk sia.

Kuntayhtymä Kak si neu voi sen yhtymähallitus on kokouksessaan 7.9.2021 aloit ta nut
vuoden 2022 talousarvion käsittelyn ja antanut jäsenkunnille tiedoksi vuo den 2022
alustavat rahoitusosuudet. Kauhavan kaupungin alustava mak su osuus Kaksineuvoisen
menoihin on 66,66 miljoonaa euroa. Maksuosuus si säl tää Kaksineuvoisen oman
toiminnan nettokulujen lisäksi kaupungin mak su osuu det myös Etelä-Pohjanmaan
sairaanhoitopiirin ja Eskoon so si aa li pal ve lu jen kuntayhtymän menoihin. Kauhavan
kaupungin alustava rahoitusosuus on 2,40 miljoonaa euroa eli 3,7 prosenttia kuluvan
vuoden talousarvion mukaista ra hoi tus osuut ta korkeampi. Vuoden 2022
taloussuunnitelmaan verrattuna alus ta va rahoitusosuus on 0,64 miljoonaa euroa
korkeampi. Kaupunginjohtaja ja hal lin to joh ta ja ovat kaupunginhallituksen
puheenjohtajaa kuultuaan il moit ta neet Kak si neu voi sen johtajalle, että Kauhavan
maksuosuus saa kasvaa ku lu vas ta vuo des ta enintään 2,3 prosenttia (65,8 miljoonaa
euroa).

Myös kaupungin omat hallintokunnat ovat antaneet vuoden 2022 ta lous ar vio esi tyk sen sä.
Esityksistä on laa dit tu oheismateriaalina oleva käyttötalouden teh tä vä ta soi nen



yhdistelmä.

Toimialojen talousarvioesitysten ja Kaksineuvoisen yhtymähallituksen 7.9.2021 kä sit te le-
män rahoitusraamin mukaiset käyttötalousmenot ovat 113,07 mil joo naa euroa (TA2021
112,52 milj.euroa, kohdentamaton säästö huomioiden 115,32 milj.euroa). Hallintokuntien
esitysten mukaan käyttötalousmenot kas va vat kuluvan vuoden talousarvioon verrattuna
0,7 prosenttia (ilman koh den ta ma ton ta säästöä 0,5 %). Vuoden 2020 ti lin pää tök seen
verrattuna käyt tö ta lous me no jen yhteismäärä on 1,73 miljoonaa eu roa korkeampi (+1,5
%).

Käyttötalousmenojen kokonaismäärä ei kuitenkaan ole verrannollinen vuosiin 2021 ja
2020. Maatalouslomitus siirtyy 1.1.2022 Kurikan kaupungin jär jes tet tä väk si. Nämä
menot ovat sisältyneet kaupunginhallituksen määrärahaan. Vuon na 2021 maatalous- ja
turkistarhauslomitukseen ja lomitushallintoon on bud je toi tu 3,023 miljoonaa euroa
ulkoisia menoja. Vuonna 2020 lomitukseen to teu tu neet toimintamenot olivat 2,895
miljoonaa euroa. Ensi vuoden talousarviossa lo mi tuk seen on budjetoitu ainoastaan
KuEL-eläkemenoperusteisia maksuja, jot ka saadaan laskuttaa Kurikan kaupungilta.

Talousarvioesityksessä on huomioitu myös Lappajärven kunnan ilmoitus, jonka mu kaan
kunta ostaa varhaiskasvatuspalvelut 1.8.2022 alkaen Alajärven kau pun gil ta. Näin ollen
Kauhavan kaupungin budjetissa on huomioitu Lappajärven var hais kas va tuk ses ta
aiheutuvat menot ja tulot vain seitsemän kuukauden ajal le. Tämän vaikutus on menoihin
noin 350.000 euroa.

Käyttötaloustulot ovat hallintokuntien esitysten mukaan 5,53 miljoonaa euroa, kun
vuodelle 2021 käyttötaloustuloja on budjetoitu 10,01 miljoonaa euroa. Toi mi alo jen
tuloarvioesitykset ovat siten 44,7 prosenttia kuluvaa vuotta pie nem mät.

Tulojen rajuun pienenemiseen vaikuttaa useat tekijät. Maatalous- ja tur kis tar ha lo mi tuk-
ses ta saatavia tuloja on budjetoitu 3,11 miljoonaa euroa vuodelle 2021. Vuonna 2020 ao
toiminnasta saatiin toimintatuottoja 3,01 miljoonaa eu roa.

Kaupunginhallituksen vuoden 2021 tuloarvioon sisältyy 300.000 euron ker ta luon tei nen
omaisuuden myyntivoitto. Vastaavaa tuloa ei ole huomioitu vuo del le 2022.

Varhaiskasvatusmaksujen määräytymisperusteisiin 1.8.2021 tullut huojennus pie nen tää
varhaiskasvatusmaksujen kertymää. Tämä pienentää  käyt tö ta lous tu lo ja noin 145.000
euroa vuo teen 2021 verrattuna. Lisäksi Lappajärven siir ryt tyä ostamaan var hais kas va-
tus pal ve lut Alajärven kaupungilta, pienenee kun ta las ku tus noin 370.000 eu rol la.

Verotulot on budjetoitu nykyisillä veroprosenteilla Kuntaliiton syyskuun 2021 kun ta koh tai-
seen veroennustekehikkoon perustuen. Kunnallisen tuloveron tuo tok si on budjetoitu
48,38 miljoonaa euroa ja kiinteistöveron tuotoksi 3,98 mil joo naa eu roa. Kunnallisveron
budjetoitu määrä on 1,79 miljoonaa euroa ku lu val le vuo del le bud je toi tua korkeampi.
Kuluvan vuoden toteuma tulee kuitenkin ole maan sel väs ti, jopa miljoona euroa
budjetoitua korkeampi. Kuluvan vuoden en nus tee seen ver rat tu na kunnallisveron tuoton
arvioidaan kasvavan 0,73 mil joo nal la eu rol la (1,5 %). Yhteisöveron tuotoksi on budjetoitu
3,49 miljoonaa eu roa. Koronatoimenpiteenä kunnille myönnetty, vuosia 2020 ja 2021
koskenut yh tei sö ve ron kuntien ja ko-osuu den tilapäinen 10 prosenttiyksikön korotus pois-
tuu, mikä pienentää yhteisöveron tuottoa selvästi kuluvaan vuoteen ver rat tu na. Vuo del le
2021 bud je toi tuun verrattuna yhteisöveron tuotto laskee 0,58 mil joo nal la eurolla ja
toteumaennusteeseen nähden 1,21 mil joo nal la eurolla.



Peruspalvelujen valtionosuus on budjetoitu Kuntaliiton 20.9.2021 julkaisemaan en na kol-
li seen laskelmaan perustuen. Peruspalvelujen valtionosuudesta ero te taan omaksi
eräkseen ve ro me ne tys ten kompensaatiot. Vuoden 2022 pe rus pal ve lu jen val tion osuu den
määräksi arvioidaan 46,50 miljoonaa euroa ja ve ro me ne tys ten kom pen saa tioi den
määräksi 10.32 miljoonaa euroa eli yhteensä 56,82 miljoonaa euroa. Tä mä on peräti
2,87 miljoonaa euroa eli 5,3 prosenttia enem män kuin ku lu van vuoden ta lous ar vios sa.

Peruspalvelujen valtionosuuden ja veromenetysten kom pen saa tioi den lisäksi kun nil le
maksetaan valtionosuutta myös muun ope tus toi men ja kulttuuritoimen jär jes tä mi seen.
Tässä yhteydessä kunnilta peritään ra hoi tus osuus am ma til li seen koulutukseen ja lu kio-
kou lu tuk seen. Opetus- ja kult tuu ri toi men val tion osuus on negatiivinen, mi kä li tehtävä- tai
oppilaskohtaisista val tion osuuk sis ta ei kerry toisen asteen kou lu tuk sen rahoittamiseen
perittävää mää rää suu rem paa summaa. Kauhavan ope tus- ja kulttuuritoimen val tion-
osuu den arvioidaan täs sä vaiheessa ole van -552.000 eu roa. Määrä vähennetään pe rus-
pal ve lu jen val tion osuu des ta.

Valtiovarainministeriö julkaisee tarkennetut valtionosuuslaskelmat viikon 40 ai ka na.
Lopulliset val tion osuus pää tök set saadaan vasta tam mi kuus sa 2022 ja OKM:n vuo den
2022 val tion osuut ta oikaistaan vielä loppuvuodesta 2022, kun vuo den 2021 op pi las mää-
rät ovat lopullisesti selvillä.

Talousarvioesityksen vuo si ka te on tällä hetkellä 4,41 miljoonaa euroa. Pois to ja on tässä
vaiheessa budjetoitu 5,97 miljoonaa euroa ja tilinpäätössiirtoja 0,16 mil joo naa eu roa.
Alustava tu los las kel ma on tällä hetkellä 1,40 miljoonaa euroa ali jää mäi nen. 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi kokouksessaan 4.10.2021 hal lin to sään tö tar kis tuk sen,
josta seuraa muutoksia organisaatiorakenteeseen. Kaavoitus ja mit taus toi mi siirtyvät
ensi vuoden alusta teknisen lautakunnan alaisuudesta ym pä ris tö lau ta kun nan
alaisuuteen ja toimistohenkilöstö eri toimialoilta hal lin to pal ve lui den toimialalle.
Talousarvio on laadittu pääsääntöisesti nykyisen or ga ni saa tio ra ken teen mukaisena, ja
uudesta organisaatiosta johtuvat määrärahasiirrot teh dään talousarvioon
kaupunginjohtajan esityksessä.

Toimialojen vuodelle 2022 esittämien investointien ko ko nais mää rä on 17,09 mil joo naa
euroa. Kaupunginhallitus käsittelee investointiosaa 25.10.2021 pi det tä väs sä
kokouksessa.

Tekninen johtaja ja sivistysjohtaja on on kutsuttu kokoukseen esittelemään oman toi mi-
alan sa ta lous ar vio esi tyk siä käyttötalouden osalta.

Kaupunginjohtajan esitys:

Kaupunginhallitus tutustuu vuoden 2022 talousarvion käyttötalousosaan ja te kee
linjaukset jatkotoimenpiteistä.

Ta lous ar vion käsittelyä jatketaan 25.10.2021 klo 12.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan esityksen.

Kaupunginhallitus antoi johtoryhmälle tehtäväksi tehdä esitys talousarvion ta sa pai not ta-
mi sek si.



Kaupunginhallitus pyytää Kuntayhtymä Kaksineuvoisen yhtymähallitukselta sel vi tys tä
millä toimenpiteillä Kauhavan maksuosuutta voidaan pienentää 600.000 eurolla
yhtymähallituksen käsittelyssä 12.10.2021 olevista jä sen kun tien rahoitusosuuksista.

Seuraavaan kokoukseen selvitetään millä toimenpiteillä kaupungille saadaan rek ry toi tua
koulupsykologi.

Selvitetään alle 3-vuotiaiden lasten kotihoidon tuen mahdollisen Kau ha va-kun ta li sän
vaikutus varhaiskasvatuspalveluiden kysyntään.

Maaomaisuuden hallintaa tehostetaan.

Pöytäkirjaan merkittiin, että
 Martti Puronvarsi poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn alkaessa klo 16.01
 Risto Mattila saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana klo 16.03
 tekninen johtaja Antti Hakola oli paikalla kokouksessa klo 16.14 - 16.58 esit te le-

mäs sä teknisen toimialan talousarvioesitystä
 sivistysjohtaja Markku Viitasaari oli paikalla kokouksessa klo 16.58 - 17.42

esittelemässä sivistystoimialan talousarvioesitystä
 kokous keskeytettiin klo 17.42
 kokousta jatkettiin klo 18.01
 Kuntayhtymä Kaksineuvoisen johtaja Eija Ala-Toppari-Peltola oli paikalla ko kouk-

ses sa klo 18.02 - 18.45 esittelemässä Kuntayhtymä Kak si neu voi sen
talousarvioesitystä.

Lisätietoja: Hallintojohtaja Liisa Salo, puh. (06) 2412 9210,
etunimi.sukunimi@kauhava.fi
______________________________
Kaupunginhallitus 25.10.2021 § 254

Valmistelija: Hallintojohtaja Liisa Salo

Kaupunginhallituksen talousarvion jatkovalmistelua koskeva päätös on annettu tie dok si
Kuntayhtymä Kaksineuvoiselle 12.10.2021 aamulla siten, että se on ol lut käytettävissä
yhtymähallituksen kokouksessa samana iltana.

Yhtymähallitus on 12.10.2021 hyväksynyt Kuntayhtymä Kaksineuvoisen vuo den 2022
talousarvioesityksen ja lähettänyt sen jäsenkuntien valtuustojen hy väk syt tä väk si.
Yhtymähallitus on merkinnyt tiedoksi Kauhavan kau pun gin hal li tuk sen pyynnön
selvityksestä, millä toimenpiteillä Kauhavan kaupungin mak su osuut ta voidaan pienentää
600.000 euroa yhtymähallituksen käsittelyssä 12.10.2021 käsittelyssä olleista
rahoitusosuuksista. Edelleen yhtymähallitus on päät tä nyt, että mikäli jäsenkuntien
valtuustot päättävät hy vin voin ti ase ma ver kos ton supistamiseen liittyvistä toimenpiteistä,
yhtymähallitus ottaa vuoden 2022 talousarvion tarvittavin osin uuteen käsittelyyn.

Yhtymähallitus ei siis ole antanut selvitystä niistä toimenpiteistä, joilla Kau ha van
kaupungin vuoden 2022 rahoitusosuutta voitaisiin pienentää 600.000 eu rol la.

Kaupungin johtoryhmä on käsitellyt vuoden 2022 talousarviota 18.10.2021 ja to den nut,
että talousarviota on mahdollista tasapainottaa jonkin verran leik kaa mal la menoja.
Kaupungin oman toimen menoleikkauksilla ei kuitenkaan saada ta lous ar vio ta
tasapainoon. Esityslistan laadintahetkellä talousarvioesitys on 754.500 euroa



alijäämäinen. Alijäämä on mahdollista kattaa osittain omai suu den tuotoilla sekä
myyntivoitoilla.

Vuoden 2022 talousarvioon sisältyy joitakin uusia vakanssiesityksiä. Konserni- ja
henkilöstöjaosto käsittelee henkilöstösuunnitelman marraskuun alussa. Ta lous ar vion
tarkastelua jatketaan menojen ja tulojen osal ta viranhaltijatyönä, ja sen jälkeen
kaupunginhallituksessa 8.11.2021. Lopullinen talousarvioesitys kä si tel lään hallituksessa
22.11.2021 ja talousarviokirja 29.11.2021.

Investointiesitysten nettomäärä vuodelle 2022 on 17,0 miljoonaa euroa. Joh to ryh mä
aloittaa investointien käsittelyn kokouksessaan 27.10.2021 kau pun gin hal li tuk sen
evästyksen pohjalta.

Johtoryhmä on kutsuttu kokoukseen talousarviopykälän käsittelyn ajaksi. Si vis tys joh ta ja
ja henkilöstöjohtaja antavat kokouksessa koulupsykologin rek ry toin nis ta pyydetyn
selvityksen. Varhaiskasvatuspäällikkö on kutsuttu kokoukseen sel vit tä mään alle
3-vuotiaiden lasten kotihoidon tuen mahdollisen Kau ha va-li sän vaikutuksia. Alustava
selvitys on oheismateriaalina.

Kaupunginjohtajan esitys:

Kaupunginhallitus

1. tutustuu vuoden 2022 investointiesityksiin

2. jatkaa vuoden 2022 talousarvion käyttötalousosan käsittelyä

3. evästää johtoryhmää talousarvion jatkovalmistelusta.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan esityksen.

Kaupunginhallitus

1. päätti, että talousarvion käyttötalousosan valmistelua jatketaan joh to ryh män esi tyk-
sen sekä keskustelussa esille nostettujen asioiden pohjalta

2. päätti, että koulupsykologin rekrytoinnin yhteydessä voidaan käyttää mää rä ai kais ta
rekrytointilisää ajalle 1.1. – 31.12.2022

3. tutustui investointiosaan ja jatkaa sen käsittelyä 22.11.2021.

Pöytäkirjaan merkittiin, että
 tämän pykälän käsittelyn aikana 25.10.2021 klo 14.42 – 15.29 paikalla ko kouk ses sa

oli Kuntayhtymä Kaksineuvoisen johtaja Eija Ala-Top pa ri-Pel to la
 Janne Sankelo poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana 25.10.2021 klo

15.14
 kokous keskeytettiin 25.10.2021 klo 15.29
 kokousta jatkettiin 25.10.2021 klo 15.48
 tämän pykälän käsittelyn aikana 25.10.2021 klo 15.48 – 16.18 paikalla ko kouk ses sa

oli varhaiskasvatuspäällikkö Johanna Kärkkäinen
 tämän pykälän käsittelyn aikana 25.10.2021 klo 15.48 – 16.44 paikalla ko kouk ses sa



oli sivistysjohtaja Markku Viitasaari
 tämän pykälän käsittelyn aikana 25.10.2021 klo 16.18 – 16.44 paikalla ko kouk ses sa

oli henkilöstöjohtaja Päivi Niemistö
 kokous keskeytettiin 25.10.2021 klo 17.13
 Annukka Annala poistui kokouksesta 25.10.2021 klo 17.13
 kokousta jatkettiin 26.10.2021 klo 17.05
 kokous keskeytettiin 26.10.2021 klo 18.46
 kokousta jatkettiin 26.10.2021 klo 19.04
 tämän pykälän käsittelyn aikana 26.10.2021 klo 19.05 – 21.04 paikalla ko kouk ses sa

oli tekninen johtaja Antti Hakola
 kokous keskeytettiin 26.10.2021 klo 21.04
 kokousta jatkettiin 26.10.2021 klo 21.17.

Lisätietoja: Hallintojohtaja Liisa Salo, puh. (06) 2412 9210,
etunimi.sukunimi@kauhava.fi
______________________________
Kaupunginhallitus 08.11.2021 § 264

Valmistelija hallintojohtaja Liisa Salo ja sivistysjohtaja Markku Viitasaari

25.10.2021 pidetyn kaupunginhallituksen kokouksen jälkeen sivistysjohtaja ja var hais-
kas va tus pääl lik kö ovat valmistelleet tarkemman selvityksen lasten ko ti hoi don tuen
kuntalisän vaikutuksista varhaiskasvatuspalvelujen kysyntään sekä ar vion kuntalisän
kustannuksista.

Kauhavan kaupungin alueella varhaiskasvatuksen kysyntä on voimakkaasti nous sut
viimeisten 2 - 3 vuoden aikana. Kysyntä on kohdistunut suurimmaksi osak si yli
kolmivuotiaiden lasten varhaiskasvatuspaikkoihin.

Kotihoidon kuntalisää on Suomessa tutkittu erilaisilla opinnäytetöillä, sel vi tyk sil lä ja
akateemisilla tutkimuksilla. On tutkittu kotihoidossa olevia lapsia ja ver rat tu
varhaiskasvatuksessa oleviin lapsiin. Asiaa on käsitelty myös naisten työl li syy den ja
työllistymisen näkökulmasta. Kuntalisän käyttöön on liittynyt toiveita per hei den
valinnanvapaudesta ja toisaalta järjestelmän on toivottu tuovan ta lou del lis ta säästöä sitä
kautta, että varhaiskasvatuspalveluiden kysyntä olisi vä hen ty nyt. Selkeätä näyttöä siitä,
että kuntalisä olisi taloudellisesti kunnalle edul li nen, ei ole saatu.

Kotihoidon kuntalisää on viime vuosina maksanut karkeasti viidennes kunnista. Ter vey-
den ja hyvinvoinnin laitoksen Childcare-kyselytutkimuksessa 2016 ver rat tiin
yksivuotiaiden lasten perheitä. Vertailussa oli kuntalisää maksavien kun tia ja sellaisia
kuntia, jotka eivät maksa kuntalisää. Varhaiskasvatuksessa ole vien määrä oli
kuntalisäkunnissa 23 prosenttia. Sellaisissa kunnissa, joissa ei mak set tu kuntalisää,
varhaiskasvatuksessa oli 21 prosenttia yksivuotiaista. Kun ta li sä ei näyttäisi siis
vähentävän varhaiskasvatuksessa olevien lasten mää rää.

Etelä-Pohjanmaan muista kunnista verrokkikunniksi käyvät esimerkiksi Alajärvi ja Lapua.
Alajärven kaupunki selvitti kuntalisää opinnäytetutkielman kautta v. 2012 - 2013.
Järjestelmä oli käytössä 2012 - 2014, mutta siitä luovuttiin. La puan kaupunki otti
kuntalisän käyttöön v. 2017. Aluksi sen piirissä oli yli 223 las ta, mutta käyttäjämäärät
ovat laskeneet joka vuosi. Tänä vuonna kuntalisää mak se taan 116 lapsesta.

On myös huomioitava, että varhaiskasvatusmaksut ovat valtion toimenpiteiden joh dos ta
jatkuvasti laskeneet. 1.8.2021 alkaen varhaiskasvatusmaksun pe rus tee na olevia



tulorajoja korotettiin niin, että varhaiskasvatusmaksut ovat re aa li an sioi hin nähden
huomattavasti pienempiä kuin vaikkapa 10 vuotta sitten. Tä mä vähentää luonnollisesti
kotihoidon houkuttelevuutta. On myös muistettava, et tä Kauhavalla on tällä hetkellä
erinomainen työllisyys ja monilla aloilla on työ voi ma pu la. Voimakas kannustaminen
kotihoitoon on jossain määrin ris ti rii tais ta.

Kauhavan varhaiskasvatuksen käyttäjiltä kysyttiin webropol-kyselyllä olisiko kun ta li sän
maksaminen vaikuttanut varhaiskasvatuksessa olevien alle kol mi vuo tiai den
varhaiskasvatuksen aloittamiseen. Kyselyn kohderyhmänä olivat al le kolmivuotiaiden
lasten perheet. Varhaiskasvatuksessa on tällä hetkellä 118 (ti lan ne 2.11.2021) alle
kolmivuotiasta lasta. Kyselyyn tuli 56 vastausta. Vas taa jis ta 43 olisi siirtänyt
varhaiskasvatuksen aloittamista. Ajallisesti aloituksen siir ty mi ses tä ei ole saatavilla
tarkempaa tietoa. Perheet vastasivat myös kuinka suu ri kuntalisä olisi oltava
kuukaudessa, jotta hoidon siirtyminen olisi ollut har kin nas sa. Vastaajista 19 ilmoitti
kuntalisän (kotihoidon tuen sis. hoitoraha 342,95 euroa/kk + mahdollinen
tuloperustainen hoitolisä 182,53 euroa/kk) olisi ol ta va 450 euroa/kk, jotta kotihoito olisi
mahdollistunut. Muut eniten mainitut kun ta li sän määrät olivat 300 euroa/kk ja 350
euroa/kk.

Pohdittaessa kotihoidon tuen kuntalisän kustannusvaikutuksia, on huo mioi ta va, että tällä
hetkellä kotihoidossa on 126 alle kolmivuotiasta lasta. Kuntalisän kos ket tai si siten
huomattavasti suurempaa määrää lapsia kuin vain niitä, jotka ovat aloittaneet
varhaiskasvatuksessa ilman, että molemmat vanhemmat ovat työl lis ty neet tai
opiskelevat, näitä lapsia on vuosittain alle 10 kaikki ikäluokat huo mioi den.

Valtakunnallisesti käydään tällä hetkellä keskustelua kotihoidon tuen iän las ke mi ses ta
kolmesta vuodesta kahteen vuoteen. Tästä on keskusteltu mm. yh te nä keinona naisten
työllisyyden lisäämiseksi.

Tällä hetkellä on meneillään perhevapaan uudistaminen, jonka on tarkoitus tul la
käyttöön elokuulla 2022. Uudistuksella pyritään jakamaan vanhempien hoi to vas tuu ta
lapsesta uudella tavalla molempien vanhempien kesken, jolloin nais ten varhaisempi
työllistyminen lapsen syntymän jälkeen mahdollistuisi. Van hem pien yhteenlaskettu
perhevapaiden kesto on kasvamassa ja vapaata voi si pitää useammassa jaksossa
lapsen ensimmäisinä vuosina. Tällä hetkellä yh teen las ket tu perhevapaan kesto on
hieman yli 12 kuukautta ja uudessa mal lis sa yli 14 kuukautta. Lapsella olisi edelleen
oikeus aloittaa var hais kas va tuk ses sa 9 kuukauden ikäisenä, mutta vanhempien pitäessä
myöhemmin per he va paa jak so ja, säilyisi lapsella varhaiskasvatuspaikka poissaolon ajan,
eikä pai kas ta perittäisi poissaolon ajalta maksua. (Käytännössä varhaiskasvatuspaikka
oli si tyhjillään lapsen poissaolon ajan, jolloin varhaiskasvatuksen kustannukset nou se-
vat, koska muut kustannukset eivät tuolta ajalta poistu.)

Talousarvion käyttötalousosan valmistelua on jatkettu viranhaltijatyönä. Hen ki lös tö me not
ovat tässä vaiheessa toimielinten esitysten mukaiset lukuun ot ta mat ta joitakin sijaisten
palkkojen karsimista sekä kunnossapitomestarin palkan li säys tä, joka ei sisältynyt
teknisen lautakunnan esitykseen.

Palkkamäärärahat tarkennetaan talousarvioon sen jälkeen, kun kau pun gin hal li tus on
käsitellyt vuoden 2022 henkilöstösuunnitelman. Hallintojohtajan ta lous ar vio tar kas te lun
yhteydessä on ilmennyt, että talousarvioon sisältyy myös mer kit tä viä palkkavarauksia
sellaisiin uusiin, tässä vaiheessa määräaikaisiin va kans sei hin, joita ei ole viety lainkaan
henkilöstösuunnitelmaan. Hen ki lös tö re surs si li säys tä esitetään erityisesti tekniselle
toimialalle, sekä palkattuna että os to pal ve lu na. Myös varhaiskasvatuksessa



palkkavaraus kasvaa merkittävästi. Näi den määrärahaesitysten käsittelyä jatketaan
viranhaltijatyönä vielä ennen kau pun gin hal li tuk sen kokousta.

Talousarvioesitys on esityslistan laadintavaiheessa noin 200.000 euroa ali jää mäi nen.
Talousarviossa on huomioitu rahastosijoituksen kotiuttamisesta saa ta va, net to vai ku tuk-
sel taan noin 210.000 euron korkotuotto. Tämä tarkoittaa sitä, et tä ra has to si joi tus ta ei
nosteta vuoden 2021 puolella, eikä siitä kirjata kor ko tuot toa ku lu val le vuodelle.

Sivistysjohtaja ja varhaiskasvatuspäällikkö on kutsuttu kokoukseen esit te le mään lasten
kotihoidon kuntalisää koskevaa selvitystä.

Kaupunginjohtajan esitys:

1. Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi selvityksen lasten kotihoidon kun ta li säs tä
Kauhavalla.

2. Talousarvion käyttötalousosaan tehdään henkilöstösuunnitelman mu kai set
muutokset

3. Teknisen toimen ja varhaiskasvatuksen palkkavarausmäärärahat tar kis te taan

4. Kaupunginjohtajan lopullinen esitys käyttötaloudesta ja investoinneista tuo daan
kaupunginhallituksen käsittelyyn 22.11.2021.

Asian käsittely:

Keskustelun aikana tehtiin seuraavat esitykset, joilla evästetään jat ko val mis te lua:

Harri Ojanperä esitti, että kaupunginjohtajan esitykseen lisätään seuraavat koh dat:

 Kauhavalla aletaan maksaa lasten kotihoidon Kauhava-kuntalisää 300 eu roa/kk
perheen yhdestä alle 3-vuotiaasta lapsesta, perheen si sa rus osuus on 100
euroa/kk. Kuntalisää aletaan maksaa 1.8.2022 alkaen. Ta lous ar vi oon varataan
kuntalisää varten rahaa noin 320.000 euroa ajalle 1.8. – 31.12.2022. Alkuvuoden
2022 aikana valmistellaan kuntalisän eh dot ja tuodaan ne hallitukselle sekä sen
jälkeen valtuustolle hy väk syt tä väk si.

 Kauhavan yhtenäiskouluun rekrytoidaan yksi koulupsykologi. Kauhavan yh te näis-
kou lus sa on n. 700 oppilasta, mikä on yhdelle koulupsykologille suo si tel tu
oppilasmäärä. Muihin Kauhavan alueen kouluihin hankitaan psy ko lo gi pal ve lut
ostopalveluna. Mikäli koulupsykologin rekrytoinnissa ei on nis tu ta, selvitetään
mahdollisuus palkata psykiatrinen sairaanhoitaja kor vaa maan osittain/tilapäisesti
koulupsykologin työsarkaa. Kauhavan hy vin voin ti ker to mus edellyttää panostusta
koulupsykologin hankintaan. Mah dol li siin rekrytointeihin varataan jo varatun lisäksi
noin 30.000 euroa.

Tuula Mäki-Fränti, Sirpa Lammi, Tiina Roumio, Jorma Kari ja Emma Ki vi kan gas
kannattivat Ojanperän molempia lisäysesityksiä.

Susanna Saarimaa kannatti Ojanperän koulupsykologiresurssin lisäämistä kos ke vaa
esitystä.

Petri Hietamäki esitti, että kaupunginjohtajan esitykseen lisätään seuraava koh ta:



Kauhava-lisän käyttöönotto ja toimivuus selvitetään vuoden 2022 aikana. Sa mal la
selvitetään palvelusetelin käyttöönotto varhaiskasvatuksessa sekä sel vi te tään tarve
englanninkieliselle päiväkodille. Johtopäätökset huomioidaan vuo den 2023 budjetissa.

Minna Mäntylä kannatti Petri Hietamäen esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus on yksimielisesti kau pun gin joh ta jan
esityksen kannalla.

Edelleen puheenjohtaja totesi, että talousarvion jatkovalmistelun evästämiseen on tehty
kolme kannatettua, erillistä esitystä, joiden huomioimisesta on suo ri tet ta va erilliset
äänestykset.

Puheenjohtaja totesi, että ensimmäisenä äänestetään Harri Ojanperän li säys esi tyk ses tä,
että talousarvion jatkovalmistelussa huomioidaan 1.8.2022 tuleva las ten kotihoidon
Kauhava-kuntalisä.

Puheenjohtajan esityksestä äänestys hyväksyttiin toimitettavaksi ni men huu to ää nes tyk-
se nä siten, että ne, jotka kannattavat Harri Ojanperän esitystä kun ta li sän viemisestä
osaksi talousarvion käyttötalousosaa, äänestävät ”jaa” ja ne, jot ka eivät kannata
kuntalisän viemistä osaksi käyttötalousosaa, äänestävät ”ei”.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin
 9 ”jaa”-ääntä
 3 ”ei”-ääntä.

Harri Ojanperän kuntalisän käyttöönottoa ja lisäämistä käyttötalousosaan kos ke van
esityksen puolesta äänestivät Teemu Hakala, Aapo Kamppinen, Jorma Ka ri, Emma
Kivikangas, Sirpa Lammi, Risto Mattila, Tuula Mäki-Fränti, Harri Ojan pe rä ja Tiina
Roumio.

Esityksen hylkäämisen puolesta äänestivät Petri Hietamäki, Susanna Saa ri maa ja Minna
Mäntylä.

Puheenjohtaja totesi, että Harri Ojanperän esitys tuli hyväksytyksi äänin 9 – 3.

Puheenjohtaja totesi, että toisena äänestetään Harri Ojanperän li säys esi tyk ses tä, että
talousarvion käyttötalousosan jatkovalmistelussa huomioidaan kou lu psy ko lo gi re surs sin
lisääminen.

Puheenjohtajan esityksestä äänestys hyväksyttiin suoritettavaksi ni men huu to ää nes tyk-
se nä siten, että ne, jotka kannattavat Harri Ojanperän esitystä kou lu psy ko lo gi re surs sin
lisäämisestä, äänestävät ”jaa”, ja ne, jotka eivät kannata re surs sin lisäämistä,
äänestävät ”ei”.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin
 12 ”jaa”-ääntä
 0 ”ei”-ääntä.

Puheenjohtaja totesi, että Ojanperän esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

Puheenjohtaja totesi, että kolmantena äänestetään Petri Hietamäen li säys esi tyk ses tä,
että vuoden 2022 aikana selvitetään Kauhava-lisän käyttöönotto ja toi mi vuus, Samalla



selvitetään palvelusetelin käyttöönotto var hais kas va tuk ses sa sekä selvitetään tarve
englanninkieliselle päiväkodille. Johtopäätökset huo mioi daan vuoden 2023 budjetissa.

Puheenjohtajan esityksestä äänestys hyväksyttiin suoritettavaksi ni men huu to ää nes tyk-
se nä siten, että ne, jotka kannattavat Petri Hietamäen esityksen huo mioi mis ta
talousarvion jatkovalmistelussa, äänestävät ”jaa”, ja ne, jotka eivät kan na ta Hietamäen
esityksen huomioimista, äänestävät ”ei”.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin
 3 ”jaa”-ääntä
 9 ”ei”-ääntä.

Hietamäen lisäysesityksen puolesta äänestivät Petri Hietamäki, Susanna Saa ri maa ja
Minna Mäntylä.

Esityksen hylkäämisen puolesta äänestivät Teemu Hakala, Aapo Kamppinen, Jor ma
Kari, Emma Kivikangas, Sirpa Lammi, Risto Mattila, Tuula Mäki-Fränti, Har ri Ojanperä ja
Tiina Roumio.

Puheenjohtaja totesi, että Petri Hietamäen esitys hylättiin äänin 3 – 9.

Päätös:
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan esityksen seu raa vil la
lisäyksillä:
 Kauhavalla aletaan maksaa lasten kotihoidon Kauhava-kuntalisää 300 eu roa/kk

perheen yhdestä alle 3-vuotiaasta lapsesta, perheen si sa rus osuus on 100
euroa/kk. Kuntalisää aletaan maksaa 1.8.2022 alkaen. Ta lous ar vi oon varataan
kuntalisää varten rahaa noin 320.000 euroa ajalle 1.8. – 31.12.2022. Alkuvuoden
2022 aikana valmistellaan kuntalisän eh dot ja tuodaan ne hallitukselle sekä sen
jälkeen valtuustolle hy väk syt tä väk si.

 Kauhavan yhtenäiskouluun rekrytoidaan yksi koulupsykologi. Kauhavan yh te näis-
kou lus sa on n. 700 oppilasta, mikä on yhdelle koulupsykologille suo si tel tu
oppilasmäärä. Muihin Kauhavan alueen kouluihin hankitaan psy ko lo gi pal ve lut
ostopalveluna. Mikäli koulupsykologin rekrytoinnissa ei on nis tu ta, selvitetään
mahdollisuus palkata psykiatrinen sairaanhoitaja kor vaa maan osittain/tilapäisesti
koulupsykologin työsarkaa. Kauhavan hy vin voin ti ker to mus edellyttää panostusta
koulupsykologin hankintaan. Mah dol li siin rekrytointeihin varataan jo varatun lisäksi
noin 30.000 euroa.

Pöytäkirjaan merkittiin, että
 sivistysjohtaja Markku Viitasaari ja varhaiskasvatuspäällikkö Johanna Kärk käi nen

olivat paikalla kokouksessa klo 16.55 – 17.44 esittelemässä las ten kotihoidon
kuntalisää koskevaa selvitystä

 kokous keskeytettiin klo 20.10
 kokousta jatkettiin 20.21.

Lisätietoja: Hallintojohtaja Liisa Salo, puh. (06) 2412 9210,
etunimi.sukunimi@kauhava.fi
______________________________


